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Niculescu (ANRE): Cred ca de saptamâna viitoare vom începe discutiile cu

operatorii de distributie în ceea ce priveste perioada a 5-a de reglementare

Autoritatea Nationala de Reglementare în domeniul Energiei va începe, de  saptamâna viitoare, discutiile cu

operatorii de distributie a energiei  în ceea ce priveste perioada a 5-a de reglementare, a declarat, marti, 

presedintele ANRE, George Niculescu.

"Vom intra pe un calendar de discutii cu operatorii de distributie în  ceea ce priveste perioada a 5-a de

reglementare. Cred ca chiar de  saptamâna viitoare. Nu este usor sa mentii un echilibru între nevoile de  investitii si

nevoile de dezvoltare ale retelelor de distributie si  limita de suportabilitate a consumatorilor", a spus Niculescu la

o  conferinta pe teme de energie.

El a subliniat ca este nevoie de investitii în retelele de distributie,  care trebuie întarite si dezvoltate, dar trebuie

vazut si cum pot fi  operate eficient aceste retele, astfel încât tariful de distributie sa  fie unul raportat la

posibilitatile consumatorilor din România.

"Trebuie sa ne uitam la partea de eficienta din punctul meu de vedere al  operarii acestor retele de distributie, cum

putem sa operam într-un mod  eficient aceste retele, în asa fel încât poate reusim sub o forma, si  lucrul acesta vom

încerca sa-l clarificam cu operatorii de distributie  în perioada urmatoare, cum reusim sa operam mai eficient si sa

reducem  costurile de operare în asa fel încât tariful de distributie sa fie unul  la un nivel de suportabilitate, raportat

în mod direct la puterile  consumatorilor din România", a explicat Niculescu la conferinta  organizata de Ziarul

Financiar.

Pe de alta parte, în ceea ce priveste revenirea la piata libera  de energie si gaze, presedintele ANRE a

reiterat ca este nevoie de o  iesire treptata din schema de plafonare a preturilor, pentru a nu  produce socuri

în facturile consumatorilor.

"Am participat la câteva discutii împreuna cu Ministerul Energiei pe  acest subiect. Este de notorietate faptul ca

public am declarat în  nenumarate rânduri ca este nevoie de iesire treptata din aceasta schema  de sprijin si profit

de aceasta ocazie pentru a întari acest mesaj. E  nevoie de un phase- out treptat, de o iesire treptata din aceasta

schema  de sprijin, fara sa producem socuri în facturile consumatorilor de  energie. Îmi doresc ca acest proces sa

fie unul lin si fara niciun fel  de probleme si sunt dispus sa punem la dispozitia autoritatilor  decidente toata

expertiza colegilor din Autoritatea de Reglementare  pentru a gasi cea mai buna solutie. Cum vedem lucrul acesta?

Exact cum  am declarat: o iesire treptata din schema de sprijin, reintroducerea  lichiditatii pe piata de energie prin

disponibilizarea unor volume de  energie pentru a fi tranzactionate altfel decât mecanismul de achizitie 

centralizata de energie electrica, tinând cont, de asemenea, de nevoia  de stabilitate si de predictibilitate de preturi

pentru consumatorii  casnici sau non casnici", a punctat George Niculescu.
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